
1 
 

Protokół nr XXXI/2021 z sesji Rady Gminy Warlubie odbytej w dniu 

2 września 2021 r. 

XXXI Sesja Rady Gminy Warlubie w dniu 2 września 2021 r. rozpoczęła się 

w obecności 11 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

radnych, zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2021 r. poz. 

1372), stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1100 w sali OSP w Warlubiu ul. Bąkowska 12.  

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik  nr 1 do protokołu.  

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był podinspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy w Warlubiu 

została umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach sali OSP, na tablicy 

informacyjnej obok Biura Obsługi Rady, na stronie internetowej BIP oraz na stronie 

internetowej gminy. W związku z epidemią koronawirusa w trosce o wzajemne 

bezpieczeństwo uczestników obrad oraz obowiązujące obostrzenia sesja odbyła się 

w sali OSP w Warlubiu. 

Następnie Pan Wójt Gminy zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad  i wykreślenie 

z niego pkt 5 ppkt 2, czyli rozpatrzenia i podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmiany uchwały Nr XXX/243/2021 z dnia 29 lipca 2021 r. dotyczącej zasad 

udzielania dotacji celowej na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie gminy Warlubie. Uzasadnił, iż w/w uchwała została unieważniona na 

podstawie uchwały Nr XX/74/2021 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy z dnia 26 sierpnia 2021 r. 

Pismo w sprawie unieważnienia uchwały j/w stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady poddała wniosek j/w pod głosowane. W wyniku 

głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie 11 głosami „za”, wobec ustawowego 

składu 15 radnych. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady odczytała nowy porządek obrad i poddała go 

pod głosowanie. W wyniku głosowania nowy porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie 11 głosami „za”, wobec ustawowego składu 15 radnych.  

Porządek obrad  przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja o działalności międzysesyjnej.  

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały Nr 
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XXX/242/2021 Rady Gminy Warlubie z dnia 29 lipca 2021 r. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie obrad. 

Ad.1 i Ad.2 

Jak wyżej. 

Ad.3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy można było zapoznać się w biurze Obsługi Rady Gminy, a także w dniu 

dzisiejszym. Radni nie wnieśli żadnych uwag i zmian do protokołu z poprzedniej sesji 

Nr XXX/2021 z dnia 29 lipca 2021 r., wobec czego uważa się go za przyjęty 

jednogłośnie w obecności 11 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. 

Ad.4 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o działalności międzysesyjnej. 

Pan Wójt Gminy – w tym okresie miesiąca sierpnia przeprowadzono kilka ważnych 

spraw, związanych z funkcjonowaniem samego Urzędu, jak również dotyczących 

działalności Gminy i jej zadań własnych. 

Po pierwsze chciałbym powiedzieć o sprawach kadrowych. Mianowicie 

rozstrzygnęliśmy konkurs na Sekretarza Gminy, który rozpocznie swoją pracę od 

1 października tego roku. Przypomnę, że od grudnia ubiegłego roku, praktycznie 

Gmina nie ma Sekretarza. Sekretarzem została osoba bardzo doświadczona. 

Pracująca od wielu lat w Urzędzie Gminy w Grudziądzu, która pełni tam funkcję 

kierownika referatu administracyjnego i kadr. Wydaje się, że osoba bardzo 

kompetentna i z pewnością będzie mogła przynajmniej w wielu kwestiach 

urzędniczych odciążyć Wójta. 

Po drugie rozstrzygnięto nabór na Inspektora ds. Zamówień Publicznych. Tutaj był 

wakat na tym stanowisku. Jest to osoba ze Świecia, będzie dojeżdżać. Chce 

pracować u nas. Zobaczymy jak będzie się sprawować, a spraw związanych 

z zamówieniami publicznymi jest i będzie bardzo dużo. 

Rozstrzygnęliśmy też nabór na Referenta ds. Gospodarki Komunalnej, bo 

dotychczasowa osoba, mieszkająca daleko od nas, dostała pracę bliżej i postanowiła 

jednak skorzystać z tej oferty bliżej miejsca zamieszkania. Stąd jest już tutaj nowa 

osoba. 

W ostatnim czasie rozstrzygnęliśmy również konkurs na Dyrektora Gminnego 

Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki. Pani Dyrektor rozpocznie swoja pracę od 

1 października tego roku. Czyli, proszę Państwa, mamy w tej chwili pełną obsadę. 

Jest jeszcze jedna kwestia, na którą zwraca uwagę Regionalna Izba Obrachunkowa, 

również w trakcie mojej rozmowy z Prezesem tej Izby, zwrócono mi na to uwagę, 

mianowicie Izba dosyć mocno naciska na to, aby we wszystkich jednostkach 

samorządu terytorialnego, czyli w gminach m.in., powoływać jednak Zastępcę Wójta. 

Pewnie jest to związane, jak oni tłumaczą z epidemią COVID, że były przypadki, iż 

Wójt zachorował w takiej, czy innej gminie, że nie wszystkie kompetencje może 
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przejąć czy to Skarbnik, czy Sekretarz Gminy, a może je przejąć Zastępca Wójta. 

Wzorem innych już sąsiednich nawet gmin, też to rozważam. Przy czym nie na 

zasadzie zatrudnienia z konkursu, czy naboru nowego pracownika, czy nowej osoby 

z zewnątrz, tylko w uzgodnieniu z jednym z pracowników Urzędu, wyznaczyć na 

częściowym etacie właśnie osobę, która mogłaby pełnić funkcję Zastępcy Wójta. 

Chciałbym to również uczynić od 1 października. Odbiciem moich zainteresowań są 

2 osoby. W związku z tym jeszcze dzisiaj nie jestem w stanie Państwu powiedzieć. 

Natomiast, jeśli wszystko dobrze pójdzie, to na następnej sesji 30 września 

poinformuję, na którego pracownika się zdecydowałem. 

W miesiącu sierpniu dokonaliśmy również przeglądu miejsc pamięci narodowej 

w naszej Gminie. Nad tymi miejscami pamięci narodowej opiekę sprawują nasze 

szkoły podstawowe i muszę powiedzieć, że na ogół sprawują ją dobrze. Za co im 

bardzo serdecznie dziękuję. Na szczególne wyróżnienie musiałbym jednak kogoś 

wskazać, chociaż wszystkie mają dobrą ocenę, to na wyróżnienie zasługuje szkoła 

podstawowa w Lipinkach. To jest moja ocena, być może subiektywna. Jest parę 

drobnych elementów do poprawy. Odnotowaliśmy je i w najbliższym czasie będziemy 

te drobne elementy też poprawiać.  

Dokonałem również ponownej kontroli stanu technicznego placów zabaw, bo jak 

wiecie pierwsza kontrola wykazała sporo mankamentów w tym zakresie. Muszę 

obiektywnie powiedzieć, że znacząca część tych usterek została usunięta, ale nie 

wszystkie i mam nadzieję, że również przy wnioskach składanych przez Sołtysów, 

Rady Sołeckie na zadania, które mają być ujęte w budżecie Gminy Warlubie 

w przyszłym roku, znajdą się również elementy związane z placami zabaw. Jest 

poprawa, ale mówię, jeszcze troszeczkę brakuje. 

Trzy najtrudniejsze rzeczy, które nas dotykają i z którymi obcujemy już od dłuższego 

czasu. To jest Warlubski Park Przemysłowo-Technologiczny. Jak wiecie jest spór 

z Prazbetem o odszkodowanie. Sprawa Hali Sportowej, bardzo nagłośniona, no 

i sprawa umów z PKP, dotycząca dworca i budynku magazynowego. W tej sprawie 

odbyłem już wielokrotnie rozmowy. Stan na dzisiaj.  

Jeśli chodzi o Prasbet niestety Sąd Najwyższy odrzucił naszą kasację dotyczącą 

poprzedniego wyroku. Obecnie najprawdopodobniej wznowiona zostanie sprawa 

z pozwu Prasbetu przeciwko nam o odszkodowanie w wielkości kilkumilionowej. 

Musimy do tego podejść bardzo roztropnie, bardzo rozważnie. Rozważyć również 

ugodę przed sądem. Dzisiaj jeszcze trudno mówić o szczegółach, bo proces się 

toczy. 

Jeśli chodzi o Halę Sportową, mamy już ekspertyzę, ponieważ Powiatowy Inspektor 

Nadzoru Budowlanego nie wyraził zgody, wcześniej na wniosek Pani Komisarz, na to 

by wydać decyzję o pozwoleniu na użytkowanie, stwierdzając wiele mankamentów, 

które tam są do jakby uwzględnienia i do zlikwidowania. Zażądał ekspertyzy. Są 

cztery zarzuty postawione przez eksperta. Trzy dotyczą bezpośrednio firmy 

budowlanej. Jeden dotyczy firmy, która była podwykonawcą. Mianowicie chodzi o tą 

konstrukcję stalową. Co jest najważniejsze, nośność nie budzi zastrzeżeń. 

Rozmawiałem z jedną firmą i dzisiaj była rozmowa z drugą firmą. Z pierwszą firmą 

w kwestii budowlanej, te trzy elementy. Firma chce wejść z powrotem, ten główny 
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wykonawca, na plac budowy, ale muszę najpierw dostać zgodę Powiatowego 

Inspektora Nadzoru Budowlanego o możliwości wejścia, bo w tej chwili jest zgodnie 

z jego decyzją zakaz wykonywania jakichkolwiek robót. Natomiast pewnie nieco 

trudniejsza sprawa będzie z firmą, która była wykonawcą konstrukcji stalowej, bo tam 

najprawdopodobniej trzeba będzie wchodzić z rusztowaniem do środka, żeby parę 

elementów uzupełnić, a tam już jest ułożony parkiet. Także tam trzeba będzie 

jeszcze zabezpieczyć ten parkiet, zanim tam wejdzie rusztowanie. W każdym bądź 

razie, wydaje się dzisiaj, mówiąc bardzo ostrożnie, że jest duża szansa na 

poprawienie tych usterek, zlikwidowanie ich tak, aby jednak pod koniec tego roku ta 

Hala Sportowa została oddana do użytkowania. Jest to ostrożna moja deklaracja. 

Zrobię wszystko, żeby tak było. Jest kwestia sporna ekranów akustycznych, ale 

powiedzieliśmy sobie, że odkładamy ją do innego postępowania. Bez ekranów 

akustycznych Hala też może funkcjonować, ale jest kwestia rozliczeń, jeśli 

w przyszłości miałoby się okazać, że są one niezbędne. Chodzi o głośność, hałas 

itd., to będziemy o tym rozmawiać później. Nie chcę, aby spór o ekrany akustyczne 

hamował mi w ogóle proces usunięcia usterek i proces doprowadzenia do oddania 

Hali do użytkowania. 

Nie wiem oczywiście, jak się zakończy ostatecznie ten nowy program proponowany 

przez Polski Rząd „Polski Ład”, bo z różnych stron płyną różne sygnały, też 

krytykujące również ze strony samorządów. Bo nie ma co ukrywać, że dochody 

własne samorządu, jeśli ten Ład zostanie wprowadzony w tej wersji, zostaną 

umniejszone. Ponieważ była propozycja ze strony Rządu, aby zgłosić pewne projekty 

do „Polskiego Ładu”, a tam w niektórych przypadkach jest dofinansowanie do 85%. 

W związku z tym zgłosiliśmy przedszkole, drogę na Błądziewno i boisko 

wielofunkcyjne w Lipinkach. Trzeba było mieć gotowe projekty, pozwolenia, itd., to 

akurat tu mamy. Te trzy inwestycje zgłosiliśmy do „Polskiego Ładu”. Nie wiem, jaki 

będzie ich dalszy los. 

Coś, co na prawdę musi irytować, to ten nieszczęsny przetarg na autobus dla szkół. 

Kolejny raz musiałem unieważnić przetarg. Jak Państwo wiecie, mamy określoną 

kwotę przeznaczoną na ten cel z dofinansowaniem. Natomiast ostatnia propozycja 

jednego z wykonawców opiewała na 590 000,00 zł. No nie mogłem się na to zgodzić. 

Dzisiaj jest rozstrzygany kolejny przetarg. Zobaczymy, czym on się zakończy. Kwota 

590 000,00 zł jest nie do przyjęcia i to znacząco przekracza nasze kwoty, które 

mamy zaplanowane. 

Na koniec optymistyczna informacja. Odbyło się kolejne spotkanie 

z Wicemarszałkiem Województwa Panem Zbigniewem Sosnowskim wspólnie 

z Dyrektorem Wojewódzkiego Zarządu Dróg dotyczące chodnika i takiego pasa 

postojowego od kościoła w Warlubiu do Biedronki. Idzie to wszystko w dobrym 

kierunku i jeśli nie nastąpi jakieś tąpniecie, to w tej chwili rozpoczęliśmy prace 

projektowe i w przyszłym roku ten chodnik i po drugiej stronie miejsca postojowe dla 

pojazdów, nie tylko korzystających z Biedronki, ale przede wszystkim, kiedy jest 

pogrzeb, Wszystkich Świętych, będzie można wzdłuż drogi od cmentarza pojazdy 

parkować. To jest na dobrej drodze i jeżeli nic się złego nie zdarzy, to w przyszłym 

roku taki chodnik będziemy mieli wykonany. 
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Radny Pan Dariusz Chodkowski – mam pytanie odnośnie tego chodnika do Biedronki 

i miejsc postojowych. Jak się to ma do kosztów dla Urzędu Gminy? Czy ze strony 

inwestora Biedronki też będzie jakaś partycypacja w tych kosztach, czy to wszystko 

my jako samorząd poniesiemy? 

Pan Wójt Gminy – proszę Państwa, w bardzo optymistycznej wersji poniesiemy tylko 

koszt projektu. To są niewielkie koszty. W wersji mniej optymistycznej być może 

poniesiemy koszty chodnika od Biedronki wzdłuż stadionu. Natomiast pozostałe 

koszty bierze na siebie wykonawca, czyli Gzella Investments. Musi wziąć, bo Zarząd 

Dróg Wojewódzkich pokazał mi dokument, że ten wjazd jest tylko wjazdem 

tymczasowym i tam jest zapis w tych uzgodnieniach pomiędzy Zarządem Dróg 

Wojewódzkich i Gzella Investments, że również oni są zobowiązani dla 

bezpieczeństwa pieszych partycypować w chodniku. Natomiast drugą stronę, czyli 

ten pas postojowy dla pojazdów bierze na siebie Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

Radna Pani Wanda Wolan – ja mam dwa takie pytania. Po pierwsze kto będzie 

prowadził zamówienia publiczne w naszej Gminie? Drugie pytanie, jakie będą 

obowiązki Zastępcy Wójta, ponieważ nie mieliśmy dotychczas takiej osoby 

i chciałabym się tego, chociaż tak z grubsza dowiedzieć? 

Pan Wójt Gminy – jeżeli chodzi o Inspektora ds. zamówień publicznych, jest to nowa 

osoba, która została wyłoniona w ramach tego naboru. Ma wykształcenia w zakresie 

ochrony środowiska i ma doświadczenie w procesach inwestycyjnych Gminy, ale ma 

dużo mniejsze doświadczenie z zamówieniach publicznych. Puki co w zamówieniach 

publicznych posiłkujemy się osobą z zewnątrz. Tak to wygląda na dzisiaj. Jeżeli 

chodzi o Zastępcę Wójta, to on zastępuje Wójta wówczas, kiedy Wójt jest albo na 

urlopie, albo ewentualnie na zwolnieniu lekarskim. Natomiast jego kompetencje nie 

będą zbyt rozszerzone. Głównie chodzi o bieżące funkcjonowanie organu 

w przypadku wydawania decyzji administracyjnych, żeby Urząd nie był sparaliżowany 

tym, że nie może wydawać decyzji administracyjnych, bo nie ma Wójta. O 

szczegółowym zakresie obowiązków będziemy jeszcze rozmawiać. Zasięgnę też 

języka w sąsiednich gminach, gdzie takie decyzje Wójtowie już podjęli w jakim 

zakresie ten Zastępca Wójta może funkcjonować. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – czy osoba zatrudniona w Urzędzie do zamówień 

publicznych będzie również w jakiś sposób odpowiedzialna za projekty dotyczące 

pozyskiwania funduszy unijnych? Czy tylko zamówienia publiczne? Kto się teraz tym 

w naszej Gminie zajmuje? Kto pisze takie projekty?   

Pan Wójt Gminy – jeżeli chodzi o projekty dotyczące pozyskiwania środków 

z zewnątrz, to najbardziej będę liczył na nową Panią Sekretarz w tym zakresie. 

Natomiast te wszystkie dotychczasowe projekty i wcześniej te przygotowywane 

i przez nas kontynuowane, to bierzemy to na siebie wspólnie z Panem Kierownikiem 

Lemańczykiem.   

Radna Pani Maria Mazur – mówił Pan Wójt o Zastępcy Wójta. Mam rozumieć, że ta 

osoba będzie wykonywała te swoje obowiązki, które ma dotychczas, a te nowe 

obowiązki przejmie dodatkowo?  

Pan Wójt Gminy – zaciągnąłem już języka w innych gminach i najczęściej jest to 

kierownik jakiegoś referatu. Obniża mu się np. o 1/8 etat w tym, co dotychczas 
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wykonywał i dokłada się 1/8 etatu Zastępcy Wójta. Dostanie też parę zł więcej przy tej 

okazji, ale szczegółów jeszcze nie znam, ale w tym kierunku chcę iść.  

Pani Przewodnicząca Rady – mówimy na temat zmian kadrowych. Zdajemy sobie 

sprawę, że Rada Gminy czuwa nad tym budżetem. Czy są zabezpieczone pieniądze 

w budżecie na Dyrektora Ośrodka Kultury? Na chociażby zwiększenie tej 1/8 na 

Zastępcę  Pana Wójta i tych innych etatów. Czy są zabezpieczone w ogóle 

pieniądze?  

Pan Wójt Gminy – po pierwsze, proszę Państwa, żeby była sprawa jasna. Wakat na 

stanowisku Sekretarza Gminy jest już od ponad 8 miesięcy. Z tego tytułu są też 

oszczędności. Tylko to nie jest tłumaczenie, bo Sekretarz Gminy musi być. Zresztą 

ustawa mówi wyraźnie, że powinien zostać zatrudniony w przeciągu 3 miesięcy, tylko 

nie udało się tego zrobić, mimo kilku naborów. To po pierwsze. Po drugie Inspektor 

ds. zamówień publicznych był to wakat. Jeżeli chodzi o Referenta ds. gospodarki 

komunalnej, to jest to tylko zmiana osoby, bo poprzednia osoba odchodzi. Jeżeli 

chodzi o Dyrektora Domu Kultury, to przypominam, to Pani Główna Księgowa Maria 

Mazur może powiedzieć, od ilu miesięcy Gminny Ośrodek Kultury nie działa, nie 

funkcjonuje. To jest już ponad rok i to grubo ponad rok. 

Radna Pani Maria Mazur – jest to 17 miesięcy. 

Pan Wójt Gminy – czyli to po pierwsze. Stworzono referat jednoosobowy, w tym 

samym czasie, ds. sportu i promocji przy Urzędzie Gminy. W momencie kiedy 

rozpocznie swoją działalność Gminny Ośrodek Kultury, osoba dzisiaj pracująca, 

będąca kierownikiem tego jednoosobowego referatu, będzie miała propozycję pracy 

przejścia do Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki. Wówczas to jedno 

stanowisko kierownicze zostanie w Urzędzie zlikwidowane moim zarządzeniem 

w ramach zmiany Regulaminu Organizacyjnego Urzędu. Z pewnością zwrócimy się 

do Państwa z prośbą o zmiany w budżecie, bo trzeba będzie dokonać pewnych 

przesunięć, to nie ulega wątpliwości, ale to nie będą znaczące, wielkie kwoty. 

Natomiast od nowego roku w projekcie budżetu, musimy to uwzględnić, mało tego, 

od razu też to Państwu zapowiadam, że muszą wzrosnąć płace w Urzędzie Gminy. 

Bo, proszę się nie gniewać, one są kiepskie. Od 1 stycznia wzrasta najniższe 

wynagrodzenie. Dzisiaj płaca kierownika referatu, a referatów za dużo nie mamy, jest 

na poziomie, przepraszam, brygadzisty w zakładzie, w którym pracowałem. Tenże 

kierownik referatu musi mieć wyższe wyksztalcenie, a brygadzista nie musi mieć 

wyższego wykształcenia. To tak na marginesie. Nie umniejszając jednemu 

stanowisku i drugiemu. Dlatego zapowiadam, że od stycznia muszą wzrosnąć płace. 

Mało tego, jak się przypatrzyłem i przeanalizowałem sobie różnice płacowe pomiędzy 

prawie, że równorzędnymi stanowiskami, to nie może tak być. To wszystko wymaga 

jakby wyprostowania z mojej strony. Nastąpi to tak, jak zapowiedziałem pracowniom 

od 1 stycznia nowego roku. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – Panie Wójcie, pytanie odnośnie tych płac. Ja się 

tutaj zgadzam z Panem, jak najbardziej, tylko chciałbym żeby tutaj byli uwzględnieni 

pracownicy pracujący fizycznie w Zakładzie Usług Komunalnych. Wykonujący tą 

pracę na tym najniższym szczeblu, którzy tak na prawdę dzisiaj podejrzewam za tą 
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najniższą krajową pracują, może ewentualnie z dodatkami i żeby to objęło cały nasz 

samorząd, wszystkie jednostki i wszystkich pracowników.   

Pan Wójt Gminy – podzielam Pański pogląd. Mówiąc o podwyżkach i regulacji tych 

wynagrodzeń, biorę pod uwagę wszystkie nasze organizacje i instytucje, które 

podlegają Gminie. To znaczy: Urząd Gminy, ZUK, SAPO, GOPS i oczywiście Dom 

Kultury, bo to są te jednostki organizacyjne. Mało tego, to, też już podjąłem decyzję, 

że dwaj pracownicy, Ci fizyczni, będący dotychczas na tzw. robotach 

interwencyjnych, ponieważ pracują i mają bardzo dobrą opinię, że solidnie 

i porządnie pracują, będą zatrudnieni od 1 października na etat na czas określony do 

końca kwietnia przyszłego roku. Żeby sprawdzić, jak będą funkcjonowali. Podaję 

rękę, mają szansę. 

Radna Pani Wanda Wolan – ja chciałabym wrócić do sprawy tego busa. Ja już nie 

wiem proszę Państwa, co z tym busem? Bo mieliśmy 100% dofinansowania. Przez 

drogę straciliśmy to dofinansowanie, chociaż ta droga mogła być zrobiona w ramach 

odcinka próbnego. Teraz jest 590 000,00 zł i chciałabym zapytać, czy to jest w ogóle 

realne? Czy my mamy pieniądze na to żeby tego busa w roku 2021 kupić? Jeśli nie, 

no to czy ta inwestycja znajdzie się w budżecie na rok 2022? Bo taki samochód jest 

nam bardzo potrzebny. Na wycieczkę jedzie jedna klasa i nie ma sensu wynajmować 

autobusu dla tych dzieci. Na wycieczkę jadą nauczyciele. Na wycieczkę jadą emeryci 

i wiele osób korzystało z formy dojazdu właśnie takim mniejszym 30-sobowym, czy 

nawet 19-osobowym samochodem. Stąd moje pytanie, czy jesteśmy w ogóle 

w stanie taki bus jeszcze kupić? 

Pan Wójt Gminy – Pani Radna, za chwilę poproszę Pana Kierownika Lemańczyka, 

bo dzisiaj ma być przetarg. Jeszcze się nie odbył. W każdym razie powiem tak, jeśli 

dzisiaj nie rozstrzygnie się po naszej myśli ten cały przetarg, to idę w mniejszy bus. 

Kolejny przetarg będzie na bus 20-miejscowy, 22-miejscowy, bo musimy się w tej 

kwocie, którą mamy, zmieścić. Gdyby ten przetarg na bus 30-osobowy zamknął się 

kwotą poniżej 500 000,00 zł, to gotowy jestem kupić. 

Radna Pani Wanda Wolan – to znaczy, że mamy w razie czego te pieniądze, te 

500 000,00 zł? 

Pan Wójt Gminy – mamy, tyle ile mamy, nie mogę mówić, bo przecież przetarg się 

jeszcze nie skończył, ale jeżeli będzie to poniżej 500 000,00 zł, to kupujemy. Jak nie, 

idziemy w mniejszy bus. 

Ad.5 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła kolejno według porządku obrad treść 

poszczególnych uchwał. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

Nr XXX/242/2021 Rady Gminy Warlubie z dnia 29 lipca 2021 r. 

Pani Przewodnicząca Rady – zanim będziemy wysyłali materiały do Urzędu 

Wojewódzkiego do nadzoru, proszę sprecyzować dokładnie treści tytułu tejże 

uchwały. Powinna ona brzmieć: „uchwała w sprawie wprowadzenia zmian do 

uchwały Nr XXX/242/2021 Rady Gminy Warlubie z dnia 29 lipca 2021 r. w sprawie 

zmiany nazwy gminnej instytucji kultury pn. „Gminny Ośrodek Kultury, Promocji 
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i Rekreacji w Warlubiu” na nazwę „Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Turystyki 

w Warlubiu” oraz nadania jej nowego statutu”. Bardzo proszę Panie Inspektorze 

o uzupełnienie tej uchwały. Taka uchwała z taką treścią, tylko i wyłącznie 

z określeniem nr i daty nie może trafić do Wojewody. Bardzo proszę Pana Wójta 

o wprowadzenie do projektu tej uchwały. 

Pan Wójt Gminy – proszę Państwa, dotychczas przez wiele lat i pewnie w wielu 

gminach nie było obowiązku powoływania organu doradczego przy instytucji kultury, 

ale zdarzył się wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie 

z 24 września 2019 r., dotyczący uchwały Rady Miejskiej w Elblągu, gdzie również 

w tej uchwale dotyczącej Centrum Kultury, nie uwzględniono obligatoryjnie wprost, że 

musi przy takiej instytucji kultury funkcjonować organ doradczy np. Rada 

Programowa, czy Rada Społeczna. Można to różnie nazywać. Miesiąc po tamtym 

wyroku sądu myśmy też podejmowali, dokładnie 24 października, uchwałę, 

zmieniającą fragment uchwały o naszym GOKPiR i wówczas to nie zostało 

zakwestionowane. Wszystko przeszło. Pewnie dlatego, że być może nadzór jeszcze 

nie miał, albo nie znał jeszcze wyroku tego Wojewódzkiego Sądu, ale teraz już go 

zna i wszyscy, którzy proponują pewne zmiany w statutach, jak w naszym przypadku, 

co do nazwy, od razu jeśli nie ma organu doradczego, jest to kwestionowane przez 

Wojewodę i ma Wojewoda rację, dlatego, że w ustawie o organizowaniu 

i prowadzeniu działalności kulturalnej mówi się wprost, iż statut musi zawierać nie 

tylko organ zarządzający, w domyśle dyrektora, ale też i organ doradczy i w jaki 

sposób jest on powoływany. Tego u nas też nie było w tej uchwale zmieniającej 

nazwę uchwały nie mamy również tego organu doradczego. Stąd jest ta propozycja 

uchwały, wychodząc naprzeciw słusznej argumentacji Wojewody, żeby taki organ 

doradczy został powołany. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, iż projekt omawianej 

uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy 

i otworzyła dyskusję w tym temacie. Dyskusji na ten temat nie podjęto. Po czym Pani 

Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 

w  tym zakresie. Przewodniczy Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 

i Wiceprzewodnicząca Komisji Działalności Gospodarczej Pani Beata Krause 

poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt omawianej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur poinformowała, 

że Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie, 4 głosami „za” i 

1 głosem „przeciw”. W następnej kolejności Pani Przewodnicząca Rady przeczytała 

projekt uchwały, a  następnie poddała go pod głosowanie. W wyniku głosowania 

uchwała Nr XXXI/246/2021 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały Nr 

XXX/242/2021 Rady Gminy Warlubie z dnia 29 lipca 2021 r. w sprawie zmiany nazwy 

gminnej instytucji kultury pn. „Gminny Ośrodek Kultury, Promocji i Rekreacji w 

Warlubiu” na nazwę „Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Turystyki w Warlubiu” oraz 

nadania jej nowego statutu, została przyjęta jednogłośnie 10 głosami „za” i 1 głosem 

„przeciw”, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 3 do 

protokołu. 
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Opinie Komisji stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 

Raport z głosowań stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad.6 

Nie było. 

Ad.7 

Radna Pani Wanda Wolan – słyszałam, że będzie jeszcze raz poruszana sprawa 

placów zabaw. Ja mam taką ogromną prośbę ze strony rodziców małych dzieci. 

Wszystkie place zabaw okazuje się są przystosowane bardziej dla aktywności 

fizycznej dzieci starszych troszeczkę, dzieci szkolnych. Jest mało tak zwanych 

zabawek sprężynowych dla dzieci malutkich, tych dwu, trzylatków i czterolatków. 

Prosiłabym bardzo, aby komisja, która będzie się tym zajmowała, czy osoby, które 

będą się tym zajmowały, umieściły na tych placach zabaw więcej takich właśnie 

przyrządów. One mogą bardzo blisko siebie funkcjonować, więc nie zajmują dużo 

miejsca, a rzeczywiście nie ma takich urządzeń. Przychodzą matki z takimi małymi 

dziećmi i te dzieci nie mają się gdzie bawić. 

Radny Pan Witold Żuchowski – chciałbym się zapytać na jakim etapie są podjęte 

działania odnośnie wykorzystania środków dla wsi popegeerowskich w kwocie 

430 000,00 zł, które zostały przyznane dla naszej Gminy. Bo, zdaję sobie sprawę, 

znaczna część tej kwoty jest przeznaczona na renowację istniejącej sieci 

kanalizacyjnej, która zapewne potrwa dłużej. Tam były również środki przyznane na 

inne rzeczy, które zostały uzgodnione z mieszkańcami wsi. Czy nie można by było 

tych środków wykorzystać wcześniej, zanim się powiedzmy zrobi tą kanalizację? 

Myślę, że lampy hybrydowe, stół stacjonarny do tenisa stołowego można by 

zrealizować wcześniej. Z tym, że zdaję sobie sprawę znowu, że tam były wartości 

zakupu tych rzeczy głęboko niedoszacowane, bo założono, zgodnie z pismem Pana 

Wojewody i moim wnioskiem, 6 lamp hybrydowych za 30 000,00 zł, gdzie cena 

wychodziłaby 5 000,00 zł. W zeszłym roku te lampy kosztowały w granicach 8 do 

10 000,00 zł. Teraz czego się trzymać? Czy tej kwoty? Czy ilości tych lamp do 

zakupu? Korzystniejsze dla wsi byłoby trzymać się ilości tych lamp.   

Radna Pani Maria Mazur – mam pytanie odnośnie drogi w Kurzejewie, która miała 

być oddana 31.08.2021 r. Czy został wykonany odbiór tej drogi? Czy wszystkie prace 

zostały zakończone?  

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Ewa Staniak – chciałam się zapytać o fotowoltaikę, 

na jakim jest etapie? 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – mam pytanie do Pan Wójta. W swojej wypowiedzi 

wspomniał Pan o drodze w Błądziewnie i przedszkolu, że zostały złożone wnioski do 

programu „Polski Ład” o 85% dofinansowania, a wiemy że do przedszkola była już 

dofinansowanie w kwocie 1 000 000,00 zł, a do drogi w Błądziewnie w wysokości 

bodajże 50%. Jak to się ma do tych nowych projektów? Ja wiem, że korzystniejsze 

dla nas będzie na pewno uzyskanie 85% nawet kosztem utraty tego, co mamy 

w chwili obecnej. Rozumiem, że to tak będzie wyglądało? Tylko, że to się też 

w czasie odwlecze. 
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Radna Pani Wanda Wolan – pytanie od wczoraj. Proszę Państwa na ul. Dworcowej 

od dworca do parku nie ma świateł. Co się stało? 

Radny Pan Witold Żuchowski – odnośnie uchwały w sprawie GOKSiT. Radna Pani 

Joanna Bock prosiła, aby ją uwzględnić do składu Rady Programowej GOKSiT.  

Pan Wójt Gminy – Pani Przewodnicząca, Szanowna Radna, może po kolei. 

Pani Radna Wolan, place zabaw i sprawa zabawek dla najmłodszych dzieci. Otóż, 

chcę jeszcze raz wyraźnie podkreślić, niektóre place zabaw, chociażby ten przy 

przedszkolu w Warlubiu, do którego mieliśmy najwięcej zastrzeżeń, podlega 

dyrektorowi szkoły i dyrektor szkoły za to odpowiada. Część urządzeń musiało zostać 

zdemontowanych, bo się kompletnie nie nadawało do użytkowania i mam nadzieję, 

że zostaną one uzupełnione. Takie polecenie wydałem. Zwrócimy uwagę, żeby tych 

urządzeń dla najmłodszych było więcej. Liczę również na to, w sprawie tych 

drobnych urządzeń, jak Sołtysi po konsultacjach do 15 września, bo taki im dałem 

termin, w ramach nazwijmy tych środków, które Rady Sołeckie miałyby do 

dyspozycji, na które to wnioski ja czekam i mieszczą się one w zadaniach własnych 

Gminy, a takie sprawy, jak właśnie plac zabaw, mieści się w tym, że również to 

uwzględnią w tym, żeby tych urządzeń dla maluchów było więcej. Zresztą, Proszę 

Państwa, moim zadaniem jest, aby wszystkie place zabaw, boiska sportowe 

docelowo, poza oczywiście tym placem zabaw przy przedszkolu w Warlubiu, 

podlegały pod nadzór Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki. Musi 

być zarządzanie pionowe i odpowiedzialność pionowa, a dziś ona jest kompletnie 

rozproszona. Tak nie może być po prostu. Mieliśmy już kilka dziwnych rozmów 

i zdarzeń, gdzie musiałem rozstrzygać władczo, a nie chciałbym tego robić. To jest 

jedna rzecz. Jeżeli chodzi o światło. Rozmawialiśmy na ten temat nawet wczoraj. Tak 

naprawdę, wszystkie rozdzielnie są do wymiany, bo pamiętają czasy PRL. Stąd co 

chwilę będą awarie w tym zakresie. 

Radna Pani Wanda Wolan – czyli była awaria? 

Pan Wójt Gminy – co chwilę są awarie. W szkole też nie ma dzisiaj prądu, bo tam 

jest podobno przerwany kabel, ale w przyszłym tygodniu przyjeżdża do mnie 

Dyrektor Enei Oświetlenie i chcę z nim porozmawiać, a później będę również 

z Państwem i będę proponował w projekcie budżetu, żeby uchwalić modernizację 

sieci energetycznej w naszej Gminie w następnych dwóch latach, zmierzającej do 

wymiany tych nieszczęsnych, starych, psujących się, awaryjnych rozdzielni na nowe 

i wymiany żarówek na ledowe w oświetleniu publicznym. To będzie trochę 

kosztować, ale mam nadzieję, że przynajmniej w przyszłym roku taki program 

zostanie przez nas przyjęty do realizacji. Oprócz tego w niektórych miejscach do tej 

pory i mieszkańcy i Sołtysi zgłaszali miejscowe potrzeby. Tu brakuje, tam powinno, tu 

powinno być, ale chodzi o hybrydy. Hybrydy dzisiaj to jest koszt 12 000,00 zł za 

sztukę. W związku z tym, to nie jest tak „hop” te pieniądze zdobyć, ale będziemy 

o tym też rozmawiać z Eneą, żeby pozwolili tam, gdzie rzeczywiście jest słup 

energetyczny Enei, żeby można było tam montować dodatkowe lampy, jeśli będzie 

taka potrzeba. Sołtysi otrzymali do ręki pismo, już tak dwa, trzy tygodnie temu, 

z prośbą, aby po konsultacji w swoim Sołectwie podali mi też do 5 września, 

w których miejscach i ile brakuje oświetlenia. Po to, żebyśmy w tym programie, 
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o którym ja myślę na lata 2022-23, ujęli te punkty oświetleniowe. Jak będzie zgoda 

Enei na to na słupach. Jak nie będzie zgody, to hybrydy. 

Pan Przewodniczący Żuchowski. Otrzymaliśmy, to prawda 430 000,00 zł. Z czego  

do rozliczenia się do listopada. Z czego 300 000,00 zł na kanalizację. Nie ma szans, 

gdzie trzeba robić projekty na nowo, to wszystko wymaga również tzw. uzgodnień, 

żebyśmy ten pkt dotyczący kanalizacji zrealizowali. Dzisiaj już wiem, że będziemy 

występować o przesunięcie jego terminu gdzieś do połowy przyszłego roku. To jest 

na 100%. Natomiast nic nie stoi na przeszkodzie, żeby z tych pozostałych pieniędzy 

zrealizować najpierw oświetlenie i te braki na placu zabaw, ale rodzi się pytanie, czy 

Wojewoda wyrazi zgodę, bo dla mnie oświetlenie jest bardzo ważne, czy wyrazi 

zgodę, że umniejszymy np. z tej pozostałej kwoty, z tych 130 000,00 zł, na inne cele 

umniejszymy, a na oświetlenie dodamy. Bo jeżeli twardo będzie mowa, że nie, nie 

wolno więcej, to 30 000,00 zł starczy nam maksimum na 3 lampy, a nie na 6. Nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby w trakcie projektowania kanalizacji, ten proces robić 

wcześniej i będziemy w tym kierunku działać. 

Jeśli chodzi o Radę Programową GOKSiT w tej uchwale, którą Państwo podjęliście 

jest też taki zapis, że członków tej Rady powołuje Wójt zarządzeniem, spośród osób 

wyznaczonych, zaproponowanych znaczy np. przez Radę Gminy 2 osoby. To nie 

oznacza, że to musi być tylko i wyłącznie Radny. To może być też osoba spoza 

Rady. Myślę, że Rada Gminy 30 września powinna podjąć decyzję. Z tym, że 

uważam, to jest moje zdanie, że pierwszeństwo na pewno ma Radny i mam nadzieję, 

że tak też się stanie. Będzie trudniej, jak będzie więcej niż dwóch. Wtedy musicie to 

ze sobą w ramach porozumienia, kompromisu, rozstrzygnąć. Są te osoby do 

zaproponowania, będą wyznaczone i wtedy Wójt, myślę, że do końca października 

Radę Programową powoła. 

Pani Przewodnicząca Mazur, Droga w Kurzejewie. To było nieporozumienie łączenie 

tych dwóch odcinków. Nie gniewajcie się. Decyzja została podjęta, „poszły konie po 

betonie”. Bo dzisiaj co chwilę musimy zwiększać zakres tej inwestycji. Sam byłem 

świadkiem, jak o mały włos, tir, który przyjechał po gruz, nie przewróciłby się w ten 

głęboki rów, to po pierwsze. Byłem również świadkiem tego, co wyrządziła potężna 

ulewa, która zmyła mostek, jedyny dojazd do jednego z gospodarstw, gdzie musimy 

robić dodatkowe opony, murki oporowe, zejścia, itd. Mało tego, trzeba będzie 

wyprofilować nasyp, ten mocno ścięty róg, krawędź, bo w przeciwnym wypadku, 

prędzej czy później to wszystko woda zabierze. Ponadto u jednego gospodarza 

musimy robić dodatkowe ograniczenia do spływu tej wody, bo jego bez przerwy 

zalewa, jego garaż i nieruchomość, ale słyszę dzisiaj już kolejna osoba ma o to 

pretensje. A dlaczego to mówię? Ja wiem, że to jest może moje subiektywne zdanie. 

Wszyscy mieszkańcy od strony Kurzejewa mieli asfalt i wszyscy mieszkańcy od 

strony Komorska mieli asfalt. Wszyscy mieli, bo to, co robimy teraz, łączenie tych 

dwóch odcinków drogi, tam nie ma żadnego gospodarstwa, a zrobiło się mnóstwo 

problemów i stąd też wyraziłem zgodę na przedłużenie terminu. Okazuje się też, że 

będziemy musieli szukać, już Pani Skarbnik się martwi, dodatkowych środków na te 

dodatkowe roboty, które musimy tam wykonać. Kto z Państwa Radnych nie widział, 

może tam pojechać i zobaczyć. No niestety tak to jest, mamy projekt, a potem się 
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okazują tego typu historie. Powiem szczerze, uważamy wspólnie z Panem 

Kierownikiem Lemańczykiem, dobrze, że nawet jak przyszła ta ulewa. Poprzednio 

była ta potężna ulewa i teraz jak robili już stabilizację, to właśnie o mały włos ten tir 

przekoziołkował się  i wyszło, że to nie trzyma. Tam musi być dodatkowe 

wzmocnienie, polegające na tych płytach betonowych ażurowych. Muszą być one 

tam położone po prostu, bo w przeciwnym wypadku to wszystko zjedzie. 

Jeżeli chodzi o sprawę fotowoltaiki, to poproszę o wypowiedź Pana Kierownika 

Lemańczyka, ale skończę nawiązując do wypowiedzi i pytań Pana Radnego 

Chodkowskiego. Proszę Państwa, kosztorys inwestorski na przedszkole moim 

zdaniem, no chyba na pewno jest przeszacowany, bo to jest nieprawdopodobne, 

żeby nadbudowa i rozbudowa tego przedszkola według kosztorysu sprzed roku była 

na 4 500 000,00 zł. To ile dzisiaj wynosi przy tych cenach? A dostaliśmy 

1 000 000,00 zł prawda? Oczywiście Państwo przyjęliście uchwałę o tych 

obligacjach, no ale 3 500 000,00 zł będzie z naszych  środków, które trzeba będzie 

potem spłacić. Gdyby się udało rzeczywiście do „Polskiego Ładu” wprowadzić 

przedszkole, a wiem, że tego typu obiekty jak przedszkola, szkoły mają tam pewno 

pierwszeństwo, no to warto zaryzykować, by 85% dostać i dać własnych 15%. Gdyby 

jeszcze Wojewoda wyraził zgodę na zmianę, że ten 1 000 000,00 zł, który dostaliśmy 

na przedszkole, moglibyśmy przeznaczyć na inne nasze inwestycje, no to już by było 

super. Tego jeszcze nie wiem. Droga do Błądziewna. 3 km, 3,100 km, jeśli dobrze 

pamiętam, 3 500 000,00 zł jest kosztorys inwestorski. Dostaliśmy 1 750 000,00 zł, 

czy 1 770 000,00 zł, ale 1 800 000,00 zł musimy znaleźć u siebie. No i znowu na tej 

samej zasadzie, ale gdyby był ten projekt zaakceptowany i na przykład na poziomie 

85%, to opłaca się? Opłaca. Bardziej jednak patrzę na przedszkole, to jest dla mnie 

priorytet. Z Błądziewnem, to sobie jeszcze poradzimy, ale wydać dodatkowe 

3 500 000,00 zł i wziąć to z obligacji, to jest dużo i to kiedyś trzeba spłacić. Dlatego to 

jest, że tak powiem „na dwoje babka wróżyła”. Bo wiadomo, że jeśli z tego nic nie 

wyjdzie, no to w przyszłym roku musimy podjąć tę decyzję, tym bardziej, że mamy to 

wpisane do tego programu obligatoryjnego. Zobaczymy, tym bardziej, że chcemy 

jeszcze też w przyszłym roku ująć do budżetu i starać się być może też 

o dofinansowanie zewnętrzne do budowy boiska wielofunkcyjnego przy szkole 

w Wielkim Komorsku. Wtedy w Warlubiu mamy, w Lipinkach będzie w przyszłym 

roku oraz w Komorsku powinno być też i mamy temat zamknięty. 

Natomiast jest jedna kwestia, bo to jest też moje zobowiązanie, siłownia w Gminie 

Warlubie, profesjonalna siłownia. I nad tym się głowię na razie, szukam miejsca. 

Panie, Panie Kierowniku, proszę o kwestiach fotowoltaiki, jak to wygląda na dzisiaj? 

Kierownik IGOŚ Pan Jerzy Lemańczyk – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

zebrani, więc jeśli chodzi o zadanie poprawa bezpieczeństwa energetycznego 

poprzez dywersyfikację źródeł energii na terenie Gminy Warlubie zwane przez nas 

fotowoltaika i pompy ciepła. W ubiegłym tygodniu dokonaliśmy otwarcia ofert. 

Pojawiły się na przetargu 4 firmy. Dosłownie w dniu wczorajszym zweryfikowaliśmy 

wymagane dokumenty. Muszą Państwo wiedzieć, że wszystko się odbywa zdalnie, 

niestety i w związku z tym firmy, które dostarczają nam komplet dokumentów już po 

otwarciu ofert również muszą zdalnie uzyskać np. z Urzędu Skarbowego wszystkie 
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dokumenty aktualne, świeże z danymi. W związku z powyższym są określone 

terminy. Dlatego to też terminowo tutaj troszeczkę dłużej trwa, ale ważne jest, że 

udało się przetarg rozstrzygnąć. Firma z tego co wiemy, jest porządna. Wygrała 

firma, myślę, że można zdradzić w zasadzie już podaliśmy taką informację. Firma 

z Grudziądza, miejscowa, Tania Energia Spółka z o.o. Z tego co ustaliłem już 

z fachowcem, ponieważ Inspektora Nadzoru również udało się zatrudnić, co nie było 

łatwe, szczerze powiedziawszy, bo jest bum, jeżeli chodzi o budowanie właśnie tych 

instalacji. Firma jest znana i w przyszłym tygodniu, żeby nie przedłużać dla pewności 

wszystkich zainteresowanych tutaj i przede wszystkim dla Państwa, będziemy 

podpisywać nowe umowy z wszystkimi zainteresowanymi, bo tutaj, jak wiecie na tą 

część odpłatności mieszkańców biorących udział w tym projekcie umowy z Panem 

Wójtem muszą być podpisane w nowej formie. Tutaj dobra wiadomość, ponieważ 

w przetargu udało się wyłonić wykonawcę, który zaoferował cenę niższą, jak nasza 

wartość była tutaj w projekcie, czy w planie finansowym, czyli niżej od wartości 

kosztorysowej. Jak dobrze pamiętam 1 360 000,00 zł, czy 1 380 000,00 zł coś 

takiego. W każdym razie poniżej 1 400 000,00 zł, a wartościowo w planie 

finansowym mieliśmy tutaj na to zadanie 1 534 000,00 zł,  jak dobrze widzę. Także 

tutaj, tak jak powiedziałem, w sensie praktycznym i harmonogramowym, w przyszłym 

tygodniu podpisanie umów z Państwem wszystkimi zainteresowanymi i firma 

określiła się. Odbyliśmy spotkanie z Panem Prezesem tej firmy, stwierdził, że ma 

potencjał, ma cały materiał zgromadzony i jest w stanie w przeciągu dobrego 

miesiąca wykonać to zadanie po podpisaniu umowy, ponieważ dysponuje co 

najmniej sześcioma ekipami Oczywiście tutaj jest to przetarg w procedurze unijnej, 

więc musicie Państwo też zważyć, że nas obowiązują terminy jako zamawiającego, 

musimy odczekać od rozstrzygnięcia 10 dni minimum, więc umowę będziemy mogli 

podpisać dopiero tutaj z wykonawcą pod koniec przyszłego tygodnia i wówczas 

nastąpi realizacja. To tyle. Z dobrych wiadomości co do busa jest tak, że mieścimy 

się z ofertami poniżej 500 000, 00 zł, także będzie z czego rozstrzygać. Dziękuję. 

Pan Wójt Gminy – Pani Skarbnik no to oczywiście jest bardziej biegła w tych 

kwestiach związanych z „Polskim Ładem”, bo uczestniczyła też w szkoleniach,  

telekonferencjach i podpowiada mi, że najprawdopodobniej te już przyznane środki, 

to będzie można przykleić i dołączyć. Oby tak było. 

Radny Pan Witold Żuchowski – ja chciałbym tylko, jeśli można dopytać się, bo 

wczoraj otrzymałem telefon do Pani, nie wiem, przedstawiła się, że działa w imieniu 

tam jakiejś firmy z programu Czyste Powietrze dla Powiatów, którym Powiat Świecki 

jest również objęty. Rzekomo, tak mi przynajmniej powiedziała, że fotowoltaikę 

instalują z dopłatą unijną do 18 000,00 zł. Być może myślę, tak akurat powiedziano. 

Pan Wójt coś wie w tym temacie? Dziękuję bardzo. 

Pan Wójt Gminy – ja nie wiem, może Pan Kierownik wie coś na ten temat. 

Kierownik IGOŚ Pan Jerzy Lemańczyk – ja mam własne doświadczenia 

z fotowoltaiką, ale nie będę tutaj psuł nastroju. Może zatem odpowiem, że też miałem 

Panie Radny taki telefon w dniu wczorajszym. Oczywiście nie jedyny, bo było ich 

kilka. Małżonka też otrzymała taki telefon w tym samym dniu i muszę Państwu 

powiedzieć, że to jest kolejna firma do sprawdzenia, którą powinniśmy chyba do 
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odpowiednich służb zgłosić, bo nic takiego się nie dzieje tak naprawdę, to są firmy, 

które korzystają, no ze słabości czy z niewiedzy tak naprawdę, bo to jest masa takich 

przypadków. To już kiedyś wcześniej na sesji mówiliśmy Państwu o tym, właśnie 

w Warlubiu też były takie przypadki. Nawet udało im się, mówiąc kolokwialnie, 

naciągnąć niektórych ludzi, którzy po prostu nie zbadali tego. Także nie jest to 

prawdą. Nie działa taka firma legalnie. Po prostu próbują naciągnąć i korzystają 

z niewiedzy. Z reguły zresztą patrzą na wiek najprawdopodobniej, bo z tego, co 

wiemy, to po prostu właśnie szukają osób starszych, bo w ten sposób łatwiej. 

Wcześniej udało się im wręcz wyciągnąć dowody osobiste, podpisać umowy z tym 

Państwem i kilka osób naciągnęli. Także nie dajcie się zwieść, ostrzegam. 

Radna Pani Maria Mazur – ja chciałabym się dowiedzieć, jaki jest przypuszczalny 

termin rozstrzygnięcia wniosków z „Polskiego Ładu”? Bo wnioski zostały złożone, ale 

czy my wiemy, kiedy będą rozpatrzone? 

Pani Skarbnik Gminy – kontaktowałam się z innymi Skarbnikami z Gmin, bo nie mam 

kompletnie żadnych informacji na temat tego, kiedy to będzie rozstrzygnięte. No 

spodziewamy się, że do końca września być może coś będzie wiadomo, na to 

liczymy. To też ze względu na to, że ten termin składania tych wniosków był bardzo 

krótki. To wszystko się tak bardzo szybko rozstrzygało. W związku z tym liczymy na 

to, że też te decyzje, też nie będą przeciągane maksymalnie w czasie i jeszcze 

w perspektywie w przeciągu tego miesiąca będziemy mieli jakieś informacje. Ja 

oczywiście śledzę aplikację i będę się starała dowiedzieć, jaka jest decyzja. 

Radna Pani Wanda Wolan – Panie Wójcie, jedno pytanie, w jakim procencie 

jesteśmy spisani jako Gmina w spisie powszechnym? Drugie pytanie mam raczej do 

Pani Marii, bo myślę, że to Pani Maria Mazur by mi odpowiedziała, w jakim procencie 

jesteśmy zaszczepieni jako Gmina? Czy Pani Maria coś wie na ten temat? 

Pan Wójt Gminy – no musze to z przykrością powiedzieć, że jeśli chodzi 

o szczepienia, to jesteśmy na szarym końcu naszego województwa. Nasza akcja 

promocyjna z tymi wyjazdami, spisywaniem w terenie, z nagrodami, które mają być 

dla tych ludzi, nie udało się. Nie wiem dokładnie, Pani Kamila Marendowska jest na 

urlopie, ale przed chyba ostatni, ostatni wynik, to było zaledwie 22% mieszkańców 

zdeklarowało się zaszczepić. Pani Maria Mazur to potwierdza. Niedobrze również 

wygląda to w spisie, czyli procent zaszczepionych nie przekracza, to może 37%, tak 

to prawdopodobnie tyle. Podobnie nieciekawie wygląda w spisie, przy czym o ile 

szczepienia są dobrowolne, to spis jest obowiązkowy. Są niestety sytuacje, że ludzie 

wprost odmawiają. Mało tego, są agresywni w stosunku do rachmistrzów. Termin 

mija z końcem września. Obawiam się, że przy tak niskim procencie będą 

przychodziły kary, czyli będą przychodziły mandaty. Ja już powiedziałem, że najpierw 

pójdzie Wójt i zwróci uwagę jednej czy drugiej osobie, a szczególnie tam, gdzie jest 

agresja, bo są takie przypadki, a jak to nie pomoże, to przyjdzie po prostu policjant 

z mandatem. Również chcemy taką akcję spisową przy okazji Dożynek zrobić. 

Proszą naprawdę, żeby nasi mieszkańcy nie lekceważyli tego obowiązku. Spisać się 

trzeba, szczepić warto, tak bym to powiedział. Dziękuję. 
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Radna Pani Maria Mazur – ja jeszcze dopowiem odnośnie szczepień. Ilość 

zaszczepionych była ponad 600 w każdym miesiącu, a w miesiącu sierpniu już mamy 

420, a więc to spada. Mamy szczepionki, szczepimy wszystkich chętnych mamy 

poustawiane dni, aby nie było kolejki. 

Pan Wójt Gminy – jeszcze jedna uwaga Pani Przewodnicząca do tego pytania. Bo 

w tej chwili prowadzi się taką akcję w kierunku szczepień dzieci od 12 roku życia 

w szkole. Od razu mówię, że nasze szkoły nie są przygotowane do tych wymogów, 

które są stawiane dla takich punktów szczepień. Ja zaleciłem dyrektorom placówek, 

żeby zapisywali za zgodą oczywiście rodziców chętnych dzieciaków, powyżej tego 

12-tego roku życia i wówczas w uzgodnieniu z Panią Dyrektor przychodni dzieci 

zostaną przywiezione autobusem do naszej Przychodni i tu będą szczepione, a nie 

po szkołach, bo tam są takie wymogi, odrębne łazienki itd. To jest niemożliwe po 

prostu. Nie ma ostatecznie tak daleko nawet z Lipinek, spokojnie autobusem dojadą, 

mogą pojechać z rodzicami, może nawet i warto, żeby rodzic pojechał, bo nie 

wiadomo, jak dziecko zareaguje. Bo to nie jest takie jednoznaczne. Dziękuję. 

Pani Przewodnicząca Rady – to znaczy plan szczepień ma niezadowalający wynik, 

a już rząd wprowadza trzecie szczepienie przeciwko COVID-19. To tak na 

marginesie. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – wolny wniosek, tutaj, Panie Wójcie, od 

mieszkańców naszej Gminy. Niekoniecznie są to mieszkańcy z mojego okręgu 

wyborczego i z mojego Sołectwa, ale znam tych ludzi i zwrócili się do mnie z tym 

problemem. To są mieszkańcy Bąkowskiego Młyna. To jest ostatni dom po prawej 

stronie. Ich dom jest zasilany w energię elektryczną przewodem biegnącym nad 

drogą i ten przewód jest strasznie zwieszony. Była sytuacja, kiedy samochód 

przewożący drewno zahaczył o ten przewód. Na szczęście kierowca się zorientował 

w porę i nie wyrwał całego przyłącza z budynku i ci Państwo na własną rękę takim 

kijem zakończonym literką "Y" podparli ten przewód. Prosili tutaj, żeby w tej sprawie 

w jakiś sposób pomóc. Może jak będzie Pan teraz rozmawiał z przedstawicielami 

Enei, to zapewne gdzieś trzeba byłoby zgłosić się do nich, zwrócić o pomoc 

do operatora w tej sprawie. 

Pan Wójt Gminy – to znaczy, Panie Radny, dokładnie zaraz po sesji wykonamy 

telefon do posterunku energetycznego w Nowem, żeby oni to zrobili, bo tam jest 

posterunek energetyczny. Zapewniam, że natychmiast to zgłosimy, bo to jest 

rzeczywiście sprawa poważna. 

Pani Przewodnicząca Rady – to może ja przedstawię Państwu informację. Na pewno 

już każdy z Państwa się zapoznał. Przy swoim miejscu znalazł kopertę 

z zaproszeniem. Oczywiście jest to zaproszenie na Gminne Dożynki. Te Gminne 

Dożynki odbędą się w Wielkim Komorsku. Początek uroczystości zainauguruje Msza 

Święta Dożynkowa o godzinie 14:00. Na zaproszeniu są wypisane szczegóły 

związane z programem obchodów. Także gorąco zapraszam. Komisja konkursowa 

odnośnie konkursu dożynkowego będzie objeżdżała teren całej Gminy. Dotrze do 

wszystkich Sołectw i dokona oceny przygotowanych, przepięknych „Witaczy”. 

Kolejna informacja dotycząca zwołania sesji. Oczywiście ta dzisiejsza sesja 

nadzwyczajna została podyktowana terminami z nadzoru Wojewody. Trzeba było 
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dokonać tych zmian  w uchwałach, przy czym właśnie uchwały dotycząca 

przydomowych oczyszczalni, będzie oczywiście dalej opracowywana na sesję, którą 

planuję zwołać na 30 września, w tym miesiącu i tak jak wcześniej na poprzedniej 

sesji informowałam, bardzo proszę Szanowną Radę, Panie i Panów o przekazanie 

do Biura Obsługi Rady do 24 września, czy to drogą mailową, czy inną formą, czy 

telefonicznie miejsc, w które chcielibyście dotrzeć w ramach sesji. Dziękuję. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – czyli 30 września będzie sesja objazdowa? 

Pani Przewodnicząca Rady –  tak ją nazywamy, ale no niestety musielibyśmy 

odpowiedni sprzęt mieć, żeby po prostu nagrywać, tak. Także rozpoczynamy częścią 

merytoryczną. Podejmowaniem i procedowaniem uchwał tu na miejscu, oczywiście 

dalej w sali OSP i potem po sesji objeżdżamy. Będzie takie krótkie pismo, które 

dołączę do porządku obrad, dobrze? Dziękuję wszystkim za przybycie. Dziękuję za 

wniesione interpelacje, za po prostu wnioski, które pozwolą nam dalej działać 

w zakresie realizacji działań społeczno-gospodarczych. 

Ad.8 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła obrady 

XXXI sesji Rady Gminy Warlubie o godz. 1235. 

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Maria Jankowska 

 


